
1 
 

OR-RM.0012.2.43.2021 

 

Protokół Nr 10/21 

z posiedzenia Komisji Finansów, Budżetu, Rolnictwa 

i Rozwoju Gospodarczego  Rady Miejskiej w Koronowie. 

odbytego w dniu 22 listopada 2021 r. 

w Urzędzie Miejskim w Koronowie 

 

 

Przewodniczący Komisji Finansów, Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego Rady 

Miejskiej w Koronowie Pan Tomasz Skotnicki  o godzinie 09:00 otworzył posiedzenie 

komisji. W posiedzeniu uczestniczyło 7 członków komisji, co wobec składu komisji 

wynoszącego 7 członków komisji stanowi  kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  

Radni Patryk Bociek i Maciej Szlagowski przybyli na posiedzenie komisji w punkcie 2. 

 

Lista obecności stanowi  załącznik nr 1 niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący komisji Pan Tomasz Skotnicki przedstawił porządek posiedzenia. 

Wiceprzewodniczący rady Pan Bogusław Guziński w związku z przybyciem na posiedzenie 

komisji dyrektorów Zespołu Szkól Zawodowych w Koronowie oraz Liceum 

ogólnokształcącego w Koronowie zaproponował zmianę porządku posiedzenia. 

Głosowanie za zmianą porządku posiedzenia: 

za - 5 głosów przeciw – 0 głosów wstrzymało się – 0 głosów 

Na posiedzenie komisji przybył członek Pan Patryk Bociek. Obecnych 6 członków komisji. 

 

Porządek posiedzenia po zmianach: 

 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

3. Sporządzenie sprawozdania z działalności komisji za rok 2021. 

4. Ustalenie planu pracy komisji na rok 2022. 

5.  Sprawy bieżące komisji. 
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6. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

 

Na posiedzenie komisji przybyli dyrektorzy Zespołu Szkół Zawodowych w Koronowie Pan 

Arkadiusz Stypczyński oraz Liceum Ogólnokształcącego w Koronowie Pan Paweł Baran. 

Panowie odnieśli się do dwóch projektów uchwał: 

1.Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Miastu 

Bydgoszcz dotacji celowej na pokrycie kosztów korzystania przez mieszkańców Gminy 

Koronowo z niektórych ulg, w środkach publicznego transportu zbiorowego w Bydgoszczy. 

2.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej na rzecz Miasta Bydgoszcz. 

Wyrazili sprzeciw co do tych projektów uchwał. Poinformowali zebranych, że dofinansowanie 

do biletów miesięcznych dla dzieci uczących się w bydgoskich szkołach funkcjonuje 

w gminach ościennych np. Osielsko, Sicienko. Jednak są to gminy, które na swoim terenie 

nie posiadają szkół ponadpodstawowych. Dlatego też młodzież zamieszkująca tamtejsze 

gminy musi uczyć się w Bydgoszczy. W Koronowie natomiast są dwie szkoły 

ponadpodstawowe. Dobrze wyposażone zarówno w sprzęt, kadrę pedagogiczną, itd. Oferta 

edukacyjna tych szkół nie odbiega od oferty szkół w Bydgoszczy. Dyrektorzy wyrazili obawę 

związaną a odpływem uczniów ze szkół koronowskich. Ponieważ dofinansowanie do biletów 

miesięcznych komunikacji miejskiej w Bydgoszczy będzie stanowiło dodatkową zachętę, aby 

dzieci kształciły się poza Koronowem. Natomiast w gminie Koronowo istnieje poważny 

problem z dojazdem, z niektórych części gminy do Koronowa. Dzieci nie mają dojazdu do 

szkół koronowskich. Należy zadbać o to, aby z każdego zakątka gminy był dojazd do 

Koronowa. Według danych pozyskanych z Miejsko – Gminnego Zespołu Edukacji 

w Koronowie 55% dzieci uczy się w Koronowie, a 45% kontynuuje naukę w szkołach 

ponadpodstawowych w Bydgoszczy. Bardzo często młodzież wybiera szkoły w Bydgoszczy, 

a po jakimś czasie wraca do Koronowa. 

 

Na posiedzenie komisji przybył członek Pan Maciej Szlagowski. Obecnych 7 członków 

komisji. 
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Przeprowadzono dyskusję na temat w/w projektów uchwał. Zastępca Burmistrza Koronowa 

Pan Sławomir Marszelski poinformował zebranych, że z zaoszczędzonych środków da się 

sfinansować 3 linie autobusowe.  

Członkowie komisji uznali, że należy w pierwszej kolejności zagwarantować dojazd dla 

uczniów do koronowskich szkół. A nie dotować bilety dla młodzieży i dzieci, które 

uczęszczają do szkół w Bydgoszczy. Radni po wysłuchaniu argumentów dyrektorów szkół 

uznali, że projekty uchwał należy zdjąć z porządku obrad sesji. Projekty te powinny być 

przeanalizowane ponownie. Natomiast na dzisiaj należy przede wszystkim pomóc 

mieszkańcom gminy, aby mogli dotrzeć do szkół w Koronowie.  

Przewodniczący komisji Pan Tomasz Skotnicki podziękował dyrektorom szkół, że 

przedstawili członkom komisji problem i pozwolili spojrzeć na tę sprawę z innej perspektywy. 

Radny Pan Maciej Szlagowski zaproponował, aby w planie pracy komisji na rok 2022 

wprowadzić punkt : Wizyta komisji w Zespole Szkół Zawodowych w Koronowie i Liceum 

Ogólnokształcącym w Koronowie. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Pan Piotr Kazimierski przedstawił projekty uchwał: 

 

1.Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Miastu 

Bydgoszcz dotacji celowej na pokrycie kosztów korzystania przez mieszkańców Gminy 

Koronowo z niektórych ulg, w środkach publicznego transportu zbiorowego w Bydgoszczy. 

 

Głosowanie: 0 głosów „za”, 7 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

 

2.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej na rzecz Miasta Bydgoszcz. 

 

Głosowanie: 0 głosów „za”, 7 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”  

Kierownik Wydziału Obsługi Przedsiębiorczości i Promocji Pani Brygida Berkowicz – 

Wyrzykowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy 

Gminy Koronowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia  24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na rok 2022. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 
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i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

Kierownik Wydziału Finansowo – Budżetowego Pani Barbara Koniarska przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego 

na terenie gminy Koronowo na rok 2022. 

W sprawie projektu uchwały głos zabrał zaproszony na posiedzenie komisji przedstawiciel 

organizacji rolniczej z gminy Koronowo, który wyraził opinię, że proponowana stawka 55 zł 

jest do zaakceptowania. Gminie Koronowo te środki wpływające z podatków do budżetu są 

potrzebne. 

Radna Pani Elżbieta Mojzesowicz zapytała na jaką kwotę w 2021 roku został umorzony 

podatek rolny? 

Kierownik Wydziału Finansowo – Budżetowego Pani Barbara Koniarska odpowiedziała, że 

na ponad 70 tyś. zł. 

Radna Pani Elżbieta Mojzesowicz również wyraziła opinię, że stawka proponowana 55 zł jest 

akceptowalna. Jednak zaproponowała, aby więcej środków z budżetu gminy przeznaczyć 

w 2022 roku na bieżące utrzymanie dróg na wsiach. 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

Sekretarz Gminy Pani Aleksandra Szews przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Burmistrza Koronowa. 

Pani Sekretarz Aleksandra Szews zgłosiła autopoprawkę w uzasadnieniu do projektu 

uchwały. 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

Kierownik Wydziału Nieruchomości i Gospodarki Gruntami Pani Agnieszka Szwesta 

przedstawiła projekty uchwał:  

1. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez 

Gminę Koronowo nieruchomości gruntowej – działki o numerze ewidencyjnym 531/19 

położonej w Tryszczynie gm. Koronowo. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 
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i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez 

Gminę Koronowo nieruchomości gruntowej – działki o numerze ewidencyjnym 400/10 

położonej w Tryszczynie gm. Koronowo. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez 

Gminę Koronowo nieruchomości gruntowej – działki o numerze ewidencyjnym 73/31 

położonej na ternie miasta Koronowo. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

ograniczonego prawa rzeczowego- służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących działki ewidencyjne położone w gminie Koronowo. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek za zajęcie 1 m2 

pasa drogowego. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Zakładowi Gospodarki Komunalnej        

i  Mieszkaniowej w Koronowie Sp. z o.o. realizacji zadania własnego Gminy Koronowo, 

polegającego na bieżącej obsłudze Strefy Płatnego Parkowania w Koronowie. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

Zastępca Kierownika Wydziału Nieruchomości i Gospodarki Gruntami Pani Angelika Walat 

przedstawiła projekty uchwał: 

1.Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Koronowo. 

 

Członkowie Komisji 5 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

2.Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Członkowie Komisji 6 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

Kierownik Wydziału Nieruchomości i Gospodarki Gruntami Pani Agnieszka Szwesta 

przedstawiła projekty uchwał:  

 

1.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej oznaczonej jako działka nr 86/188, położonej w Koronowie. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 
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2.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej zabudowanej oznaczonej jako działka nr 260/4 położonej we Wtelnie oraz na 

ustanowienie służebności przejścia i przejazdu na nieruchomości oznaczonej jako działka 

nr 260/7 położonej we Wtelnie. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały 

 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek przedstawiła projekty uchwał: 

 

1. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

prognozy Finansowej Gminy Koronowo. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Koronowo na rok 2021. 

Wiceprzewodniczący rady Pan Bogusław Guziński poruszył temat dotacji dla Gminy 

Michałowo. Poinformował, że uwagi, które ma do uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla 

Gminy Michałowo nie mogą być powodem, aby głosował przeciw zmianom do uchwały 

budżetowej. Jednak wyraził sprzeciw, aby udzielać dotacji dla Gminy Michałowo. Ponieważ 

jest to dosyć kontrowersyjna sprawa. Stwierdził również, iż nie widzi podstaw, aby 

przekazywać pieniądze podatników na pomoc w funkcjonowaniu ogrzewalni dla migrantów 

w Michałowie. Radny uważa, że należy pomagać migrantom, ale nie w takiej formie.  

Zastępca Burmistrza Koronowa Pan Sławomir Marszelski wyjaśnił, że dotacja ta ma zostać 

przekazana na wniosek Burmistrza Michałowa. Poinformował również, że zwrócił się do 

sekretarza Michałowa, aby uzyskać więcej informacji na temat złożonego wniosku.  

Sekretarz Michałowa udzielił odpowiedzi w tej sprawie.  

Wiceprzewodniczący rady Pan Bogusław Guziński po wysłuchaniu wyjaśnień stwierdzi, iż w 

pewnym sensie łagodzą one obawy. Jednak nie zmienia to faktu, że jak się wyraził: „pakujemy 

rękę w wielka politykę”. 
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Radna Pani Elżbieta Mojzesowicz wyjaśniła, że wystąpienie na sesji nie miało absolutnie na 

celu wywołania uchwały w sprawie udzielenia dotacji. Chodziło tylko o to, aby kto zechce, to 

może pomóc. 

Radna Pani Elżbieta Mojzesowicz zapytała, czy można uchwałę przyjąć przez aklamację? 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek odpowiedziała, że projekt uchwały absolutnie musi być 

poddany głosowaniu. Ponadto zauważyła, że polityka jest obecna wszędzie. Ale my przede 

wszystkim jesteśmy ludźmi. Pamiętamy, że gdy Gmina Koronowo w 2017 roku była 

w potrzebie po nawałnicy, to inne samorządy nam pomagały. 

Wiceprzewodniczący rady Pan Bogusław Guziński podkreślił, że jest również za pomaganiem. 

Jednak zastanawia się jaka jest tutaj rola Michałowa? 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek powiedziała, że nie należy się tutaj bawić w politykę. Tylko 

pomóc tym, którzy są w potrzebie. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Pan Sławomir Marszelski dodał, że Michałowo pomaga także 

dzieciom migrantów, które trafiły do Domu Dziecka w Białowieży.  

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

Dyrektor Miejsko – Gminnego Zespołu Edukacji w Koronowie Pani Ewa Chytła przedstawiła 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego 

i za warunki pracy oraz niektóre składniki wynagrodzenia, a także wysokość oraz 

szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 7 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 

i 0 głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowali powyższy projekt uchwały. 

 

3. Sporządzenie sprawozdania z działalności komisji za rok 2021. 

Członkowie komisji przygotowali projekt sprawozdania z działalności komisji za rok 2021. 

Sprawozdanie zostanie przedstawione przez przewodniczącego komisji Pana Tomasza 

Skotnickiego na sesji Rady Miejskiej w Koronowie w miesiącu grudniu br. 
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4. Ustalenie planu pracy komisji na rok 2022. 

PLAN PRACY KOMISJI FINANSÓW, BUDŻETU, ROLNICTWA I ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO RADY MIEJSKIEJ W KORONOWIE NA ROK 2022 

STYCZEŃ 

1. Wizytacja wybranych jednostek OSP w Gminie Koronowo, omówienie ich 

funkcjonowania i planów inwestycyjnych. 

2. Omówienie zagadnień związanych z potrzebami transportu lokalnego na terenie 

Gminy Koronowo. 

3. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

4. Sprawy bieżące komisji. 

LUTY 

1. Spotkanie z przedstawicielami Kujawsko - Pomorskiej Izby Rolniczej w celu 

omówienia problemów związanych z rolnictwem. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

3. Sprawy bieżące komisji. 

MARZEC 

1. Wizytacja Liceum Ogólnokształcącego w Koronowie oraz Zespołu Szkół Zawodowych 

w Koronowie. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

3. Sprawy bieżące komisji. 

KWIECIEŃ 

1. Spotkanie z przedsiębiorcami prowadzącymi działalność na terenie Gminy Koronowo. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

3. Sprawy bieżące komisji. 

MAJ 

1. Ocena wykonania budżetu Gminy Koronowo za rok 2021. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

3. Sprawy bieżące komisji. 

CZERWIEC 

1. Wizytacja Miejskiej Biblioteki Publicznej w Koronowie, Miejsko - Gminnego Ośrodka 

Kultury w Koronowie oraz Miejsko - Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Koronowie. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

3. Sprawy bieżące komisji. 
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SIERPIEŃ 

1. Wizytacja Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Koronowie oraz 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej sp. z o.o. w Koronowie. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

3. Sprawy bieżące komisji. 

WRZESIEŃ 

1. Wizytacja zrealizowanych inwestycji gminnych oraz inwestycji będących w trakcie 

realizacji. 

2. Wizytacja dawnego schronu w Tryszczynie. 

3. Informacja Burmistrza Koronowa o zrealizowanych i niezrealizowanych inwestycjach 

w roku 2021. 

4. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

5. Sprawy bieżące komisji. 

PAŹDZIERNIK 

1. Informacja Spółdzielni Socjalnej KORONOWIANKA z prowadzonej działalności. 

2. Informacja Burmistrza Koronowa dotycząca możliwości pozyskania oraz pozyskanych 

środków zewnętrznych na inwestycje w Gminie Koronowo. 

3. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

4. Sprawy bieżące komisji. 

LISTOPAD 

1. Sporządzenie sprawozdania z działalności komisji za rok 2022. 

2. Ustalenie planu pracy komisji na rok 2023. 

3. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

4. Sprawy bieżące komisji. 

GRUDZIEŃ 

1. Analiza projektu budżetu Gminy Koronowo na rok 2023. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej w Koronowie. 

3. Sprawy bieżące komisji. 

 

4.Sprawy bieżące komisji. 

Brak 
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5. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Przewodniczący Komisji Pan Tomasz Skotnicki w związku z wyczerpaniem porządku obrad 

o godz. 14.00 zamknął posiedzenie  Komisji. 

 

Protokół sporządziła          Przewodniczący Komisji  

Magdalena Wanda-Joras 

Inspektor Biura Rady Miejskiej                 /-/ Tomasz Skotnicki 


